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Geachte heer Garnier, 
 
 
Onderstaand treft u de beantwoording aan van de vragen die uw fractie gesteld heeft in het kader 
van artikel 47 van het Reglement van Orde. 

1. Net zoals bij de jeugdzorg krijgt Maastricht de regierol toebedeeld. De problematiek en ook de 
oplopende financiële tekorten zijn ons bekend. Men zegt een goed voorbeeld doet volgen. Is de 
voorgenomen samenwerking dan een goed besluit? 

Antwoord: Allereerst voert niet de gemeente Maastricht de regie opm de inkoop, maar doen de 
samenwerkende gemeenten dat via het Portefeuillehoudersoverleg WMO. De centrumgemeente 
Maastricht voert de inkoop uit. De tekorten waar u op duidt zijn niet het gevolg van de regionale 
inkoopsamenwerking, maar door een toenemende zorgvraag en afgenomen middelen. 

2. De werkdruk bij de ambtenaren van het WMO-loket is enorm. Wat heeft dit voor een 
consequentie als de samenwerking wordt doorgevoerd? Zeker in de beginfase van een ‘fusie’ 
traject kennen wij vele zgn. kinderziektes. 

Antwoord: de hier voorgestelde inkoop samenwerking voor de Wmo bestaat al sinds 2015 en is 
dus niet nieuw. Wel is de centrumregeling als bestuurlijke vorm voor deze samenwerking nieuw. 
Dit heeft echter geen gevolgen voor de werkdruk bij het Wmo-loket. 

3. Sommige mensen /inwoners moeten nu al soms maanden wachten voordat een 
keukentafelgesprek plaatsvindt. Welke consequenties heeft dit m.b.t de wachtlijsten t.a.v 
keukentafelgesprekken huishoudelijke hulp of andere hulpverlening? 

Antwoord: de doorlooptijden bij SZMH laten geen achterstanden bij de planning van 
keukentafelgesprekken zien. Het houden van keukentafelgesprekken is een taak van het Wmo-
loket en niet van team Inkoop en staat dus ook los van deze inkoopsamenwerking.  
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Het aangaan van de centrumregeling,  waarvoor het college nu de Raad om toestemming vraagt, 
heeft betrekking op de bestuurlijke samenwerking tussen de colleges van de Maastricht-
Heuvelland gemeenten. Met deze samenwerking zorgt de gemeente Maastricht voor de regio 
voor voldoende aanbod aan professionele Wmo-ondersteuning, waarmee de gemeenten aan 
hun zorgplicht kunnen voldoen. Hoe de daadwerkelijke inzet van de aldus gecontracteerde 
hulpverlening via tussenkomst van het Wmo loket en de zorgverleners wordt georganiseerd is 
een ander vraagstuk. Wel worden via de contracten tussen de gemeente en zorgaanbieders 
eisen gesteld aan de termijnen waarbinnen met de zorgverlening moet worden begonnen.   
 

4. Regelmatig wordt door het WMO-loket Maastricht de organisatie MO ingeschakeld omdat de 
werkdruk te hoog is. Welke rol krijgt deze organisatie in de eventuele nieuwe situatie 
toebedeeld? 

Antwoord: MO-zaak wordt ingeschakeld voor objectivering van de klachten van de burger zodat 
er een goed onderbouwd advies kan worden geven. De ontwikkelingen op het gebied van 
inkoopsamenwerking heeft hier geen invloed op.   

5. Maastricht kent een eigen bijdrage WMO van €14,00. Hiermee ligt deze bijdrage onder het 
landelijk niveau. Wat betekent dit voor de eigen bijdrage in de evt. nieuwe situatie? Welke 
consequenties heeft dit voor de Maastrichtenaar? 

Antwoord: de regels ten aanzien van de eigen bijdrage Wmo zijn door iedere gemeente 
afzonderlijk vastgelegd in de Verordening maatschappelijke ondersteuning. Hierin verandert 
niets door het aangaan van deze Centrumregeling. 

6. Zijn er al berekeningen gemaakt waaruit blijkt dat een samenwerking op den duur efficiënter is 
voor alle deelnemende gemeenten? 

Antwoord: nee, en deze afweging kan alleen door elke gemeente afzonderlijk worden gemaakt. 
Voor de gemeente Maastricht betekent deze samenwerking, dat de kosten van instandhouding 
van team inkoop over zes gemeenten worden omgeslagen. Met name voor de vaste kosten die 
elke gemeente anders afzonderlijk zouden moeten maken voor deze inkoop is deze 
samenwerking financieel voordelig.  

7. In de praktijk blijkt dat organisaties welke WMO en Beschermd Wonen leveren de werkdruk en 
cliëntenzorg niet kunnen waarborgen (door ziekteverzuim, te weinig personeel etc). Denkt u met 
de voorgenomen samenwerking dit probleem grotendeels te kunnen oplossen en zo ja, waaruit 
blijkt dit? 

Antwoord: Nee, problemen rondom werkdruk of personeel worden niet veroorzaakt door de hier 
bedoelde inkoopsamenwerking tussen gemeenten maar door de toenemende zorgvraag en 
afnemende middelen.  
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De zorg voor cliënten WMO en Beschermd Wonen is gewaarborgd. Wel kan het bij individuele 
aanbieders voorkomen dat er langere wachttijden zijn. De doorlooptijden binnen het WMO loket 
zelf laten op dit moment geen achterstanden zien.  

 
 
Hoogachtend, 
 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
Wethouder Zorg, Welzijn, Gezondheid en Diversiteit, 
 
 
 
 
 
 
Mara de Graaf. 
 
 


